

## الإعلان الأول 1 Annoncement

دعوة  
**INVITATION**



33<sup>ed</sup> Annual Meeting of ARABMED in Europe  
11 Anniversary of Joheart Annual Meeting  
«Advances in Contemporary Medicine»

**28-29 March 2018**

Amman (Jordan)

## دعوة

الزميلات والزملاء الكرام

تحية طيبة وبعد

تشرف اللجنة المنظمة لاتحاد الأطباء العرب في أوروبا مع المسؤولين في إدارة مجلة قلب الأردن الطبية جوهارت في عمان، بدعوتكم لفعاليات مؤتمرها الطبي السنوي الثالث و الثلاثين عن الجيد في الطب المعاصر وذلك في الفترة الواقعة ما بين 28 - 29 آذار 2018،. ويسرنا بان يتزامن مؤتمرا مع الذكرى السنوية الحادية عشر لاطلاق مجلة قلب الأردن جوهارت ويشرفنا ان ينعقد هذا المؤتمر وللمرة الثانية في عمان، لتوفر المعايير المعتمدة للاختيار من تراث عمراي ورصيد ثقافي وعلمي وفني، إن هذا المؤتمر يعد امتدادا لمؤتمرات سابقة للإتحاد، حيث تمثل نوعا هاما من تواصل الجهود المشتركة للأطباء العرب في أوروبا وسعيها مخلصا نحو تحقيق هدف من أهدافها، و كأحد الرموز المضينة لتجسيد العمل العربي المشترك، وإنجاز أكبر قدر ممكن من التواصل العلمي والتفاعل الفكري بين الزملاء والأطباء العرب في المهجر مع اوطانهم. بالإضافة الى خلق حوار أكاديمي ومناقشات بخصوص القضايا والاهتمامات المشتركة و كذلك الربط بين منجزات الحياة الغربية العصرية وتبادل للخبرات ويتم خلالها التعرف على أحدث ماتوصلت اليه العلوم الطبية من تقدم.

الزملاء الأعضاء،

من الملاحظ ان مشاركة القطاع الخاص في الإنفاق على تأمين الرعاية الصحية مع الدولة في تزايد مستمر في الدول العربية وهذا يرجع جزئيا إلى نمو السكاني القوي وارتفاع مستويات الدخل في المنطقة وجهود الدولة لتحديث وتوسيع النظم الصحية

وهذا الطلب المتزايد على المعايير الحديثة وإيجاد حلول فعالة توفر الشركات والمؤسسات في قطاع الرعاية الصحية، مجالا واسعا للنشاط. لمواصلة تعزيز التعاون بين الشركاء في أوروبا والعرب في القطاع الصحي وتعزيز التعاون فيما بينهم المشاكل الرئيسية الحالية للرعاية الصحية في أوروبا هي الموارد البشرية والتكلفة والتعليم. البيانات الديمغرافية للسكان متقلبة، وأعداد المرضى المتقدمين في السن والذين بحاجة إلى رعاية وخدمات في تزايد مستمر وبالتالي تكاليف الرعاية الصحية تتصاعد كل عام مع تزايد الخدمات الطبية والرعاية الصحية في المجتمعات، و من ناحية أخرى بسبب التطور السريع للتقنيات الجديدة والأجهزة والأدوية الطبية بدورها تزيد التكاليف والتي تسبب مشاكل الموازنات المالية في جميع قطاعات الرعاية الصحية. وهذا الواقع يؤدي بلا شك إلى الإضرار لاحتواء الخدمات الطبية المتاحة للمرضى ضمن أنظمة معينة والبحث عن موازنات مالية إضافية ترغم المسؤولين عن الرعاية الصحية وشركات او مؤسسات التأمين واصحاب القرار حول كيفية تأمين النوعية الجيدة والكافية عن الرعاية الطبية المطلوبة والمقبولة للجميع وتوفيرالتغطية المادية والموارد البشرية في ذلك، وأهم الأسئلة التي تطرح هذه الموضوع

- ما هي المعايير التي ينبغي أن تحقق التوزيع العادل للموارد الشحيحة؟
- ما هو العلاج الجيد وكيف الحصول عليه ؟
- ما هي معايير الجودة التي تحقق الآمال وتعطي الثقة بالمرضى؟

**سوف نحاول الإجابة على بعض هذه التساؤلات في مؤتمرا وسنناقش ايضا مواضيع طبية في المجالات التالية**

الأمراض الإستقلابية، أمراض القلب والدورة الدموية، امراض الكلية، العينية , الجراحة العامة والجراحة بالمناظير، الأطفال، التخدير، و علاج الأورام والألم مع ورشات عمل وأخر موعد لقبول ملخص المحاضرات هو يوم 31 يناير 2018 وستقوم اللجان بوضع البرنامج العلمي والاجتماعي في موعد لاحق سيعلن عنه في نهاية الشهر الثاني بإذن الله

إننا نتوقع مشاركة حوالي 300 مشارك في هذا الحدث من الأطباء المحللين و الزائرين والقائمين على السياسة الصحية وشركات الرعاية الصحية والأبحاث ونأمل مشاركتكم كمحاضرين او مستمعين.و سوف تكون سعادة عندما نراكم ونحيكم بشكل شخصي في عمان، فإلى اللقاء معكم ، في جو علمي أخوي مفيد ومثمر.

دمتم بخير والسلام عليكم ورحمة الله وبركاته

الدكتور سمير قواسمي  
رئيس المؤتمر

الدكتور فيضي عمر محمود  
رئيس اتحاد الأطباء العرب في أوروبا

# Welcome Letter

Dear Colleagues

We are elated to share the news of Arabmed Conference coming to Amman in March, 2018. The 33rd annual meeting of Arabmed and 11 Anniversary of Joheart Annual Meeting will be held from the 28th to the 29th of March, 2018 in Amman, Jordan

The Arabmed Conference was founded by a union of Arab doctors in Europe and in Germany in 1983. The Arab Medical Union was established as a professional association of Arab doctors living in the diaspora. Arabmed is a medical organization recognized by the United Nations.(NGO)

The title of this conference is “Advances in Contemporary Medicine” This conference is multidisciplinary and open to all branches of medicine, in order to bring together many doctors from all over the world. The agenda of the scientific program and the workshops, which take place over two full days and will be focused on the following topics: heart & circulatory system, gastroenterology, metabolic diseases, ophthalmology, laparoscopic and general surgery, oncology and orthopedic. Moreover, there will be planned workshops in the endoscopic and laparoscopic surgery. It will also discuss the opportunities and risks of regionalization of health care and efficient supply management of the chronically ill.

Over 300 professionals and delegates in the medical field are expected to attend this conference from all around the world.

We are excited to offer a sponsorship opportunity to interested parties. This allows sponsors to participate in an outstanding medical and to have the chance for both locally and internationally awareness and recognition. In addition, the sponsor will also support ARABMED which as a well reputed non-profit organization recognized by the United Nations.

We are looking to cooperate with sponsors who are interested to support this congress.

We kindly requested interested sponsors to contact Mrs Hanan AL-Foqaha, General Manager, Joheart Magazine, B.O Pox: 830312 Amman who can provide you with further details and information. She is available through email (joheart07@gmail.com) as well as through mobile (00962 6 4622887).

Your support and participation is highly appreciated.

Best regards,

Dr. Faidi Omar Mahmoud  
President of ARABMED in Europe

Dr. Samir Quawasmi  
President of the Conference

## General Information

### Organising Bodies and Partners الهيئات المنظمة

Union Arabischer Mediziner in Europa (ARABMED) <http://www.arabmed.de>

Joheart (Medical Magazine /Jordan)

### Consultative Advisory Committee اللجنة الإستشارية للمؤتمر

- Dr Faidi Omar Mahmoud, President of ARABMED in Europe, <http://www.arabmed.de>
- Dr. Samir Quawsmi, Representative of Arabmed in Jordan
- Mrs Hanan AL-Foqaha: General Manager, Joheart Magazine, <http://www.joheart.com>

### ARABMED, Permanent Office of the Society

- Germany Mail [faidi.mahmoud@gmail.com](mailto:faidi.mahmoud@gmail.com), <http://www.arabmed.de>

### President of the Conference رئيس المؤتمر

- Dr. Samir Quawasmi, Senior Ophthalmic Consultant, Arabmed Board Member, Representative of Arabmed in Jordan, Chair of Local Organization, E mail [drquawasmi.s@gmail.com](mailto:drquawasmi.s@gmail.com)

### Conference Partners

- AGMAN (Arab-German Medical Alumni Network)
- Kabardino-Balkaria State University, Nalchik, Russian Federation (CircasMed)

### Title of the conference «Advances in Contemporary Medicine» شعار المؤتمر

### Conference Venue مكان المؤتمر في

Amman/ Jordan

### Contact & E Mail Address for Registration عنوان المراسلات

#### ARABMED in Europe

Dr. Faidi Omar Mahmoud, Cardiac Surgeon, President of ARABMED in Europe, Email: [faidi.mahmoud@gmail.com](mailto:faidi.mahmoud@gmail.com)

#### Jordan:

Dr. Samir Quawasmi, Senior Ophthalmic Consultant, Arabmed Board Member, Representative of Arabmed in Jordan, Chair of Local Organization, +962 799 199 155, E mail [drquawasmi.s@gmail.com](mailto:drquawasmi.s@gmail.com)

Mrs Hanan AL-Foqaha: General Manager, Joheart Magazine  
Tel: 00962 6 4622887, Fax: 00962 6 4622888  
B.O Pox: 830312 Amman 11183, E mail [joheart07@gmail.com](mailto:joheart07@gmail.com)

### Topics مواضيع المؤتمر

- **Metabolic diseases, Nephrology, Heart & circulatory system**
- **Hypertension, Ophthalmology, Laparoscopic and General obesity Surgery, orthopedics Paediatric, Pain Management, Anaesthesia and Oncology.**
- **Ethics, health awareness and medical publicity, Medici Media, mental illness and its relationship to diseases. Geriatric, Hair trasplant, Rehabilitation and new technology**
- **Workshops**
  - **Laparoscopic Surgery**

Bank Transfer for ARABMED in Europe (Germany) حساب إتحاد أطباء العرب في أوروبا في ألمانيا

**NOTE:** Please note that all registration, fees should be sent to the below indicated bank account in Germany:

**Union Arabischer Mediziner in Europa Germany (ARABMED)**

Sparkasse Erlangen,

BIC-/SWIFT-Code: BYLADEM1ERH

IBAN-Nummer: DE22 763500000060025142



**33<sup>ed</sup> Annual Meeting of ARABMED in Europe**  
**11 Anniversary of Joheart Annual Meeting**  
**28-29 March 2018 in Amman / Jordan**



---

## **Timetable الجدول الزمني 27 -31 March 2018**

### **Day 1 Tuesday 27 March 2018**

---

Arrival to Amman to the Hotel

### **Day 2 Wednesday 28 March 2018 , Conference Hotel**

---

8:00 – 08:45 Registration

09:00 – 10:20 Opening ceremony

10:30 -13:00 Opening the Medical Exhibition

13:00 – 14:00 Lunch break

14:00 – 16:00 scientific program

16:00 – 16:30 Coffee break

16:30 – 18:30 scientific program

20:30 – 22:30 Conference dinner at conference hotel

### **Day 3 Thursday 29 March 2018 , Conference Hotel**

---

09:00 – 11:00 scientific program

11:00 – 11:30 Coffee break

11:30 – 13:00 scientific program

13:00 – 14:00 Coffee break

14:00 – 16:00 scientific program

16:00 – 16:30 Coffee break

18:30 – 21:30 Farewell Dinner

### **Day 4 Friday 30 March 2018**

---

*Social Program and Departure*

### **Day 5 Saturday 31 March 2018**

---

*Social Program and Departure*



**33<sup>ed</sup> Annual Meeting of ARABMED in Europe  
11 Anniversary of Joheart Annual Meeting  
28-29 March 2018 in Amman / Jordan**



**Registration استمارة التسجيل**

Surname الكنية First name الاسم الأول  
Street الشارع .....Zip code رقم المدينة City المدينة.....  
Country البلد.....Tel.: .....

Email ARABMED Member No  Yes  No

1-Registration Fees رسم المؤتمر ( ) Nr of person ( €)

2- Fees for the Partner or Companion ( ) Nr of person ( €)

**Total 1+2 ( €)**

Accommodation in Conference Hotel No  Yes

Name of the Hotel

Arrival to Amman March 2018 from Flight Nr

Departure March 2018 to

Transfer from or to Internatiol Airport Amman No  Yes  Nr of person ( )

Bank Transfer at / / تاريخ التحويل (التسجيل) لرسم المؤتمر

تتطلب إجراءات الدخول الى الأردن على تأشيرة الدخول ( الفيزا) ويمكن الحصول عليه في المطار للأوروبيين وللجنسيات العربية الذين لديهم إقامات سارية المفعول في غير بلدانهم وتكلف 40 دينار في المطار لحاملي الجنسيات الأوروبية يمكن منح الفيزا الجماعية للمجموعات السياحية 5 اشخاص وما فوق حين الدخول والخروج سوية وبموجب تسجيل مسبق

Visa will be given the visa at the Airport. Individual visa costs 40 Dinar per person

For five adults and more we can give them the visa free if they are arriving and departing as a closed group and the full passport details will be needed.

Date signature

Please complete and return this form to Dr. Samir. Quawasmi via email at: drquawasmi.s@gmail.com no later than 31 January 2018

cc to ; Dr Faidi Omar Mahmoud: E Mail: faidi.mahmoud@gmail.com

يرجى إرسال الاستمارة بالميل الى الدكتور سمير قواسمي ونسخة الى الدكتور فيضي محمود

**Bank Transfer for ARABMED in Europe (Germany) حساب إتحاد أطباء العرب في أوروبا المسجلة في ألمانيا**

**Union Arabischer Mediziner in Europa Germany (ARABMED)**

Sparkasse Erlangen, BIC-/SWIFT-Code: BYLADEM1ERH

IBAN-Nummer: DE22 76350000060025142



**33<sup>ed</sup> Annual Meeting of ARABMED in Europe  
11 Anniversary of Joheart Annual Meeting  
28-29 March 2018 in Amman / Jordan**



**ABSTRACT FORM**

*Please note that the last date for receiving abstracts & proposals is 31 Januar 2018*

**Titel the presentation:**

**Author(s) name:**

**Affiliation:**

**Position:**

**Tel:**

**Email:**

**Abstract**

- i) All abstracts should include original work material
- ii) Name of author(s) and the presenter should be clearly indicated in both Arabic and English language. Please do underline the surname of the presenter.
- iii) Full contact address (work address) should be indicated including telephone, and email addresses
- iv) The title should be indicated in Arabic and English
- v) The abstract and Short CV with Picture should be electronically( Mail )submitted

All Abstracts and workshop proposals should be sent to

Please complete and return this form to Samir. Quawasmi via email at: [drquawasmi.s@gmail.com](mailto:drquawasmi.s@gmail.com)

no later than 31 Januar 2018

cc to Dr Faidi Omar Mahmoud: E Mail: [faidi.mahmoud@gmail.com](mailto:faidi.mahmoud@gmail.com)

يرجى إرسال ملخص المحاضرة بالميل الى رئيس المؤتمر و المسؤول العلمي للمؤتمر الدكتور سمير قواسمي ونسخة الى الدكتور فيضي محمود

# Social program 27 March 1 April 2018 in Jordan

## 33rd Annual Meeting of ARABMED in Europe

### 11 Anniversary of Joheart Annual Meeting

#### 1. Tuesday 27 March.2018 Arrival to Amman

Your Jordan holiday begins with your arrival to the Queen Alia International Airport. and transfer to the hotel in **Amman**.

#### 2. Wednesday 28 March 2018 Opening Ceremony and Scientific Program

From 12 h City tour of Amman to visit the old town in Amman, ruins of the Amman amphitheatre, the citadel and the Umayyad Palace., Dinner and overnight in Amman Hotel

#### 3. Thursday 29 March 2018 Scientific Program

Breakfast A whole day to explore the King's highway, which was once part of the ancient Silk Road. Visit the mosaic town of Madaba, and stop over at Mount Nebo Dinner and overnight in Amman Hotel

#### 4. Friday 30 March 2018

Start your tour of Jordan by taking a bus trip to the Graeco-Roman city of Jerash. , Continues to um Qays overnight in Amman Hotel

#### Optional with Extra cost

- **Saturday 31 March 2018 Wadi Rum & Petra**

Breakfast Start your tour of Jordan by taking a bus trip to Wadi Rum, Wadi Rum is a very spectacular desert resort that is situated in south of Jordan, Wadi Rum is very famous for its high mountains and pink sand. Actually, it's as famous as Petra, one of the world's seven wonders. It's a popular tourist attraction for those whom nature provokes them to explore it and its desert beauty.

Followed by a jeep tour inside the Wadi until sunset. Enjoy the view while drinking a cup of traditional Bedouin tea. Continue south to the enchanting desert of Petra, the Rose Red City of the Nabateans. Start your guided tour with a horse ride up to the Siq and proceed to explore this amazing world heritage site. The Rose Red City of Petra will surely surpass your wildest expectations. Visit the higher parts of the city. Dinner and overnight in Hotel Panoram in Petra)

- **Sunday 1 April 2018 Petra & Dead Sea**

Transfer to the Dead Sea the lowest point on the surface of earth. Dinner and overnight (Hotel in Dead Sea) Transfer to the Queen Alia Airport for departure

